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Abstract (en)
In order to strand material (15) in the form of strands, especially having a relatively large cross-section and having an alternating twist direction (SZ),
a device (1) is used which consists of a rotor (4) which rotates with a changing rotation direction and/or rotation speed and has two drive chains
(7) for the material (15), which are guided parallel to the rotor axis along an endless track and are located opposite one another. Said material is
surrounded by clamping tongs (14) along a predetermined movement path which is defined by a pressure rail (17), is guided and is subsequently
released again. The clamping tongs (14) are in this case positively guided along the endless track, outside the movement path, in addition to the
mounting on the drive chains (7).

Abstract (de)
Zum Verseilen von strangförmigem Gut (15) insbesondere größeren Querschnittes mit wechselnder Schlagrichtung (SZ), dient eine Vorrichtung (1)
aus einem mit wechselnder Drehrichtung und/oder Drehzahl umlaufenden Rotor (4) mit zwei parallel zur Rotorachse längs einer endlosen Bahn
geführten, einander gegenüberliegenden Antriebsketten (7) für das Gut (15). Dieses wird längs einer vorgegebenen, durch eine Druckschiene
(17) bestimmten Wegstrecke durch Spannzangen (14) umfaßt, geführt und anschließend wieder frei gegeben. Die Spannzangen (14) sind dabei
außerhalb der Wegstrecke zusätzlich zur Befestigung an den Antriebsketten (7) längs der endlosen Bahn zwangsgeführt.
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